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Or-VII.0002.6.2015     

P R O T O K Ó Ł   Nr  IX/2015 

 

z obrad Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy 

z dnia 4 września 2015 r. 

 

 
Godzina rozpoczęcia : 12.10 

Godzina zakończenia : 15.48 

 

Miejsce obrad : aula Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy 

 

Radni obecni na Sesji : 

 
1. Jacek Dąbrowski    

2. Tomasz Kraśnicki    

3. Grzegorz Wacław Gereluk     

4. Izabela Jeniec-Kardasz    

5. Jacek Jasiński       

6. Marian Kosakowski         

7. Barbara Walesiuk 

8. Beata Marlena Jeżerys       

9. Wioletta Kowieska 

10. Piotr Paweł Dojlida   

11. Piotr Siemieniuk  

12. Andrzej Kościuczyk 

13. Ireneusz Jabłoński 

14. Piotr Waczyński  

 

Nieobecny usprawiedliwiony:  Jacek Karol Jaroszewicz 

 

Ponadto w obradach udział wzięli : 

1. Robert Wardziński – Burmistrz Choroszczy 

2. Grzegorz Gabrian – Zastępca Burmistrza 

3. Maria Borodziuk – Skarbnik Gminy 

4. Mirosław Zalewski – Sekretarz Gminy 

5. Beata Jakubowska – Radca Prawny 

6. Marek Żmujdzin – radny Powiatu Białostockiego 

7. Jan Bolesław Perkowski – radny Powiatu Białostockiego 

8. Antoni Bogdan – radny Powiatu Białostockiego 

9. Andrzej Pleszuk – kierownik Biura Powiatowego ARiMR w Białymstoku  

10. Sołtysi i Przewodniczący Zarządów Osiedli 

11. Mieszkańcy miasta i gminy  
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Porządek obrad  IX Sesji : 

 

1. Otwarcie obrad. 

2. Przyjęcie porządku obrad Sesji. 

3. Wystąpienie przedstawiciela Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa nt. 

nowego PROW 2014 – 2020. 

4. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie na 2015 rok. 

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych w 

sprawie odłączenia wsi Turczyn od sołectwa Klepacze i utworzenia nowego sołectwa 

Turczyn. 

6. Rozpatrzenie projektu uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu 

utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Choroszcz. 

7. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia 

usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od właścicieli zamieszkałych 

nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę. 

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie przystąpienia M-G CK i S w Choroszczy do 

LGD NAREW. 

9. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania 

w wyborach do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej i do Senatu Rzeczypospolitej Polskiej 

zarządzonych na dzień 25 października 2015 r. 

10. Przyjęcie protokołu z poprzedniej Sesji. 

11. Informacja Burmistrza Choroszczy z działalności międzysesyjnej. 

12. Informacja Przewodniczącego Rady z działalności międzysesyjnej. 

13. Interpelacje i wnioski radnych. 

14. Zapytania i wolne wnioski. 

15. Zakończenie obrad Sesji.  

      

 

Ad. 1 -  

 

 Obrady IX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy otworzyła Przewodnicząca Rady  

p. Beata Jeżerys. Stwierdziła, że w Sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi kworum, przy 

którym Rada Miejska może obradować i podejmować prawomocne uchwały. 

Nieobecny radny Jacek Karol Jaroszewicz – usprawiedliwienie w załączeniu. 

 

 Ad. 2 - 

  

 Następnie Przewodnicząca Rady odczytała porządek obrad, który został  

doręczony radnym na 7 dni przed Sesją razem z materiałami. Zapytała, czy ktoś chce wnieść 

poprawkę do porządku obrad. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wniósł do ujęcia w porządku obrad jako pkt 4: rozpatrzenie 

projektu uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu na 

realizację inwestycji drogowej. 
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Porządek obrad IX Sesji z wniesioną poprawką został odczytany przez Przewodniczącą 

Rady i przyjęty przez Radę jednogłośnie - 14 głosami za. 

 

 

Ad. 3  – 

 

 Przechodząc do kolejnego punktu porządku obrad, Przewodnicząca Rady poprosiła o 

wystąpienie przedstawiciela Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa p. Andrzeja 

Pleszuka, który odczytał list Pana Stefana Krajewskiego – Dyrektora Podlaskiego Oddziału 

Regionalnego ARiMR w Białymstoku o treści: 

„Szanowni Państwo, Drodzy Radni!  

Ministerstwo Rolnictwa i Rozwoju Wsi podjęło decyzję o ogłoszeniu terminów naboru wniosków dla 

kolejnych ośmiu wymienionych poniżej działań z Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 2014-2020. 

Pierwszym działaniem będzie pomocna inwestycje w gospodarstwach rolnych udzielana na materialne lub 

niematerialne inwestycje poprawiające ogólne wyniki gospodarstw prowadzących zarobkową działalność 

rolniczą. Przygotowywane jest też wsparcie dla nowych uczestników systemów jakości żywności bowiem 

konsumenci w kraju i zagranicą oczekują na żywność wytwarzaną w oparciu o określone i sprawdzane 

standardy gwarantujące unikalną jakość produktu, Priorytetem będzie budowa i modernizacja dróg lokalnych. 

Wszyscy wiemy jak wielką barierą rozwoju społeczno-ekonomicznego wielu miejscowości wiejskich jest brak 

dobrej jakości dróg. 

Ogłoszony zostanie także termin wdrażania lokalnych strategii rozwoju, którego głównym celem jest 

aktywizacja mieszkańców obszarów wiejskich poprzez budowanie potencjału społecznego na wsi, zwiększenie 

możliwości zdobywania środków finansowych i ich wykorzystania, a także polepszenie zarządzania lokalnymi 

zasobami i ich waloryzacja. Ruszy przyjmowanie wniosków o wsparcie rozwoju przedsiębiorczości - rozwoju 

usług rolniczych. W ramach tego przedsięwzięcia proponuje się udzielanie wsparcia na rozwój działalności 

gospodarczej dotyczącej świadczenia usług rolniczych. Pomoc uzyskają firmy zajmujące się przetwórstwem i 

marketingiem produktów rolnych. 

Wsparcie udzielone zostanie rolnikom, właścicielom małych gospodarstw, którzy zdecydują się na ich 

restrukturyzację w kierunku produkcji żywnościowych lub nieżywnościowych produktów rolnych, a także 

przygotowania do sprzedaży i sprzedaży bezpośredniej produktów rolnych wytwarzanych w gospodarstwach. 

Jako radny i przewodniczący Komisji Rolnictwa Podlaskiego Sejmiku Wojewódzkiego oraz dyrektor 

Podlaskiego Oddziału Regionalnego Agencji Restrukturyzacji i Modernizacji Rolnictwa zwracam się do 

Szanownych Państwa z gorącą prośbą o sukcesywne wspieranie kampanii przyjmowania wniosków  

0 wsparcie z wymienionych wyżej działań. 

Będąc od wielu lat członkiem samorządu terytorialnego różnych szczebli wiem, że nikogo z Was, 

znających potrzeby swoich gmin i miast nie trzeba  przekonywać o tym jak bardzo potrzebne są rolnikom 
1 gminom środki finansowe na różne cele. 

Podlaski Oddział Regionalny ARiMR wdrażający na naszym terenie Program Rozwoju Obszarów 

Wiejskich 2014-2020 liczy na zaangażowanie Państwa w upowszechnianie wśród rolników informacji na 

temat zasad i terminów przyjmowania wniosków.  Mamy również nadzieję, że będziecie zwolennikami 

ubiegania się o niektóre środki w ramach samorządów. Dane szczegółowe oraz potrzebne formularze można 

uzyskać korzystając ze strony internetowej ARiMR www.arimr.gov.pl, kontaktując się bezpośrednio z biurami 

powiatowymi Agencji na swoim terenie lub z Podlaskim Oddziałem Regionalnym 18-400 Łomża ul. Nowa 

2, e-mail: podlaski@arimr.gov.pl. 

Do Państwa dyspozycji jest również bezpłatna infolinia 800380084.” 

(materiały w załączeniu) 
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Ad. 4 - 

 

Projekt uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu 

na realizację inwestycji drogowej przedstawił Burmistrz Choroszczy. 

 

Burmistrz Robert Wardziński wyjaśnił, że Gmina Choroszcz zobowiązuje się udzielić 

Powiatowi Białostockiemu pomocy rzeczowej w roku 2015 w zakresie inwestycji drogowych 

w kwocie nie przekraczającej 40 000,00 zł na realizację inwestycji drogi powiatowej nr 

2288B (Rynek 11-go Listopada w Choroszczy) – na opracowanie dokumentacji, która 

pozwoli na podjęcie działań mających na ceku pozyskanie środków zewnętrznych na tą 

inwestycję. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu na realizację 

inwestycji drogowej. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 (uchwała Nr IX/81/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 18) 

 

    

Ad. 5 – 
 

Skarbnik Gminy Choroszcz przedstawiła propozycję zmian budżetu gminy na 2015 

rok. 

 

Maria Borodziuk wyjaśniła, że proponuje następujące zmiany: 

- zwiększyć plan dochodów i plan wydatków o kwotę 739 869 zł w związku z: 

1) wpływem na rachunek budżetu opłaty z tytułu zezwolenia na wycinkę drzew – w kwocie 

339 189 zł; 

2) zawarciem Umowy wykonawczej na realizację zadania inwestycyjnego polegającego na 

wspólnej realizacji Projektu „Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej – województwo 

podlaskie” współfinansowanego z Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej 2007-

2013 – kwota 165 830 zł; 

3) otrzymaniem dotacji z budżetu państwa na dofinansowanie zakupu podręczników i 

materiałów edukacyjnych dla uczniów w ramach Rządowego programu pomocy uczniom w 

2015 r. – „Wyprawka szkolna” – kwota 5 404 zł; 

4) uzyskaniem darowizny od Nadleśnictwa Dojlidy z przeznaczeniem na dofinansowanie 

rozbudowy remizy OSP w Klepaczach – kwota 10 000 zł; 

5) zawarciem Porozumienia ze Stowarzyszeniem Białostockiego Obszaru Funkcjonalnego na 

refundację kosztów ponoszonych przez gminę w postaci dodatku zadaniowego do 

wynagrodzenia pracownika, pełniącego rolę koordynatora – kwota 1 700 zł; 

6) urealnieniem planu dochodów budżetu w wyniku dokonanej analizy sprawozdania z 

wykonania budżetu za I półrocze 2015 r.; 

7) otrzymaniem decyzji Delegatury Krajowego Biura Wyborczego o zwiększeniu dotacji na 

przeprowadzenie ogólnokrajowego referendum – o kwotę 14 520 zł i zmniejszeniu dotacji na 

przeprowadzenie wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej – o kwotę 1 120 zł. 
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Zwiększenie planu wydatków następuje w rozdziałach: 

- 60014 Drogi publiczne powiatowe – w związku z podjęciem uchwały Rady Miejskiej o 

udzieleniu pomocy rzeczowej Powiatowi Białostockiemu na opracowanie dokumentacji 

projektowej na rewitalizację Rynku, obejmującej przebudowę dróg powiatowych w 

Choroszczy – kwota 40 000 zł; 

- 60016 Drogi publiczne gminne – na przebudowę nawierzchni drogi (ulica Białostocka) w 

obrębie mostu na rzece Horodnianka – kwota 40 000 zł oraz w wyniku przeniesień w związku 

ze zmianą planów wydatków w ramach Funduszu Sołeckiego (Izbiszcze – 1 200 zł i 

Konowały – 800 zł); 

- 63003 Zadania w upowszechnianiu turystyki – na realizację inwestycji, polegającej na 

rewitalizacji akwenu „Kominowe Bajoro”, w celu przystosowania go turystyki i rekreacji – 

kwota 155 000 zł; 

- 63095 Pozostała działalność (Turystyka) – na finansowanie projektu „Trasy rowerowe w 

Polsce Wschodniej…” tj. sfinansowanie budowy MOR (miejsce obsługi rowerzystów) w 

Pańkach i Barszczewie oraz wykonania oznakowania szlakowego na drogach gminnych 

będących w zarządzie Gminy Choroszcz – kwota 163 830 zł; 

- 70005 Gospodarka gruntami i nieruchomościami – na zwiększenie wydatków na wykup 

gruntów – kwota 25 334 zł; 

- 70095 Pozostała działalność (Gospodarka mieszkaniowa) – na zwiększenie planu wydatków 

zadania inwestycyjnego pn. Modernizacja budynku MGOK przy ul. Sienkiewicza w 

Choroszczy – kwota 7 000 zł, przy jednoczesnym zmniejszeniu planu wydatków na 

modernizację świetlicy w Konowałach o kwotę 800 zł); 

- 71004 Plany zagospodarowania przestrzennego – na wydatki związane z ogłoszeniami w 

prasie w związku z pracami nad planem zagospodarowania przestrzennego; 

- 71095 Pozostała działalność (Działalność usługowa) – na zwiększenie planu wydatków 

ponoszonych na wysyłkę korespondencji dotyczącej podatków i innych opłat – kwota 20 000 

zł; 

- 75022 Rady gmin… - dotyczy urealnienia planu wydatków na wypłatę diet radnym 

miejskim i sołtysom – kwota 23 000 zł; 

- 75023 Urzędy gmin… - dotyczy urealnienia planu wydatków na wpłaty na PFRON, opłat 

telekomunikacyjnych i podróży służbowych – kwota 22 105 zł; 

- 75412 Ochotnicze straże pożarne – w ramach planu wydatków wyodrębnia się kwotę 27 000 

zł z przeznaczeniem na dotacje celowe Ochotniczym Strażom Pożarnym (na zakup sprzętu i 

wyposażenia) poprzez pomniejszenie planu wydatków na zakup materiałów i wyposażenia, 

zwiększa się plan wydatków na wypłatę ekwiwalentu za udział w akcjach i szkoleniach – 

kwota 16 800 zł oraz zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych na rozbudowę remizy w 

Klepaczach zgodnie z intencją darczyńcy – kwota 10 000 zł; 

- w dziale 801 Oświata i wychowanie – przenosi się plan wydatków, zgodnie z wnioskami 

dyrektorów placówek na kwotę 128 910 zł oraz zwiększa się plan wydatków 0 kwotę 24 500 

zł z przeznaczeniem na wydatki związane z przygotowaniem placówek oświatowych do roku 

szkolnego 2015/2016; 

- 85214 Zasiłki i pomoc w naturze… - zwiększa się plan wydatków, w związku z zamiarem 

skierowania 4 osób do domów pomocy społecznej – 29 800 zł; 

- 85415 Pomoc materialna dla uczniów – zwiększa się plan wydatków o kwotę otrzymanej 

dotacji na zakup podręczników w ramach Programu „Wyprawka szkolna” – kwota 5 404 zł; 

- 90003 Oczyszczanie miast i wsi – zwiększa się plan wydatków na zakup koszy do śmieci w 

ramach Funduszu Sołeckiego Pańki – kwota 2 250 zł; 

- 90015 Oświetlenie ulic, placów i dróg – kwotę 130 000 zł przeznacza się na zwiększenie 

planu wydatków inwestycyjnych: o 100 000 zł na budowę oświetlenia ulicznego i 30 000 zł 

na opracowanie dokumentacji projektowej przebudowy układu pomiarowo-sterowniczego 
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oświetlenia ulicznego oraz zakup latarń oświetleniowych w ramach Funduszu Sołeckiego 

Pańki i Izbiszcze – kwota 2 500 zł; 

- w dziale 921 Kultura i ochrona dziedzictwa narodowego zwiększenie planu wydatków o 

kwotę 5 000 zł wynika z przeniesień planu wydatków z innych działów w związku ze zmianą 

planów Funduszu Sołeckiego Pańki i Izbiszcze; 

- 92601 Obiekty sportowe – zwiększa się plan wydatków inwestycyjnych o kwotę 1 601 zł na 

budowę boiska sportowego w Porosłach oraz zwiększa się plan wydatków w ramach 

Funduszu Sołeckiego Pańki (z przeniesienia z rozdz. 01095), w związku ze zmianą planu 

Funduszu – kwota 750 zł; 

- 75110 Referenda ogólnokrajowe i konstytucyjne – zwiększa się plan wydatków o kwotę 14 

520 zł na wypłatę diet przysługujących członkom obwodowych komisji ds. referendum. 

 

Zmniejsza się plan wydatków w rozdziale 75107 Wybory Prezydenta Rzeczypospolitej 

Polskiej (zadanie zlecone) o kwotę 1 120 zł zgodnie z decyzją Delegatury Krajowego Biura 

Wyborczego, w związku z niewykorzystaną kwotą dotacji na wypłatę ekwiwalentu członkom 

komisji podczas wyborów Prezydenta Rzeczypospolitej Polskiej. 

 

Aktualizuje się plan wydatków inwestycyjnych zgodnie z załącznikiem Nr 3: 

Poz. 1 Przyłącze wodociągowe do budynku OSP w Pańkach zmniejsza się plan wydatków o 

kwotę 4 000 zł (zgodnie z wnioskiem zebrania wiejskiego w Pańkach, w ramach Funduszu 

Sołeckiego); 

Poz. 6c. Dokumentacja projektowa rewitalizacji Rynku w Choroszczy (przebudowa dróg 

powiatowych) – wprowadza się nowe zadanie o wartości 40 000 zł; 

Poz. 6d. Przebudowa nawierzchni drogi w obrębie mostu na rz. Horodnianka w ciągu drogi 

gminnej nr 106251B (ulica Białostocka w Choroszczy) – wprowadza się nowe zadanie o 

wartości 40 000 zł; 

Poz. 7a. Rewitalizacja akwenu "Kominowe Bajoro" na potrzeby turystyki i rekreacji – 

wprowadza się nowe zadanie o wartości 155 000 zł; 

Poz. 7b. Projekt pn. "Trasy rowerowe w Polsce Wschodniej – województwo podlaskie" - 

współfinansowany z Programu Operacyjnego Rozwój Polski Wschodniej 2007-2013 – 

wprowadza się nowe zadanie o wartości 165 830 zł; 

Poz. 8 Zakup gruntów – zwiększa się plan wydatków o kwotę 25 334 zł; 

Poz. 9 Modernizacja budynku MGOK przy ulicy Sienkiewicza 29 w Choroszczy I etap – 

zwiększa się plan wydatków o kwotę 7 000 zł; 

Poz. 10 Modernizacja budynku świetlicy wiejskiej w Konowałach – zmniejsza się plan 

wydatków o kwotę 800 zł; 

Poz. 14 Rozbudowa remizy Ochotniczych Straży Pożarnych w Klepaczach – zwiększa się 

plan wydatków o kwotę 10 000 zł; 

Poz. 14a Zakup wentylatora oddymiającego na potrzeby OSP w Złotorii – koryguje się źródła 

finansowania inwestycji poprzez wyszczególnienie kwoty pomocy finansowej samorządu 

województwa w kwocie 2 500 zł; 

Poz. 15b. Wykonanie instalacji cieplej wody użytkowej w Szkole Podstawowej w Złotorii – 

wprowadza się nowe zadanie o wartości 7 500 zł; 

Poz. 15c. Zakup wyposażenia pracowni komputerowej dla klas IV-VI Zespołu Szkół w 

Choroszczy – wprowadza się nowe zadanie o wartości 28 800 zł; 

Poz. 15d. Zakup wyposażenia pracowni językowej Zespołu Szkół w Choroszczy – 

wprowadza się nowe zadanie o wartości 22 000 zł; 

Poz. 15e. Zakup kserokopiarki na potrzeby Zespołu Szkół w Choroszczy – wprowadza się 

nowe zadanie o wartości 6 000 zł; 

Poz. 19 Budowa oświetlenia ulicznego – zwiększa się plan wydatków o kwotę 100 000 zł; 
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Poz. 19b. Dokumentacja projektowa na przebudowę układów pomiarowo sterowniczych 

oświetlenia ulicznego – wprowadza się nowe zadanie inwestycyjne o wartości 30 000 zł; 

Poz. 26 Budowa boiska sportowego w Porosłach – zwiększa się plan wydatków o kwotę 1601 

zł. 

Aktualizuje się Plan dotacji udzielanych z budżetu gminy w 2015 r. zgodnie z załącznikiem nr 

4, który rozszerza się o poz. II.2a na zakup sprzętu i wyposażenia dla Ochotniczych Straży 

Pożarnych (zgodnie z art. 32 ust. 3b ustawy o ochronie przeciwpożarowej) – kwota 27 000 zł. 

 

Aktualizuje się plan dochodów gromadzonych na wyodrębnionych rachunkach i wydatków 

nimi finansowanych jednostek budżetowych na 2015 rok (załącznik nr 5) – zgodnie ze 

zgłoszonymi zmianami przez jednostki oświatowe. 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie uchwalenia zmian w budżecie gminy na 2015 rok. 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów, 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr IX/82/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 19) 

 

 

Ad. 6 – 

 

Głos zabrał Sekretarz Gminy, który przedstawił projekt uchwały w sprawie  

przeprowadzenia konsultacji społecznych w sprawie odłączenia wsi Turczyn od sołectwa 

Klepacze i utworzenia nowego sołectwa Turczyn. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski przypomniał na wstępie, że na sesji Rady w miesiącu maju 

odbyła się dyskusja i wypracowana została decyzja poprzedzająca dzisiejszy projekt uchwały 

w sprawie  przeprowadzenia konsultacji społecznych w sprawie odłączenia wsi Turczyn od 

sołectwa Klepacze i utworzenia nowego sołectwa Turczyn. Na posiedzeniach komisji zapisy 

tej uchwały zostały szczegółowo omówione, do uzgodnienia natomiast jest kwestia terminu 

(propozycja 3-17 listopada 2015 r.) i składu zespołu konsultacyjnego:  Mirosław Zalewski, 

Jacek Jasiński i Luiza Łupińska. Konsultacje polegać będą na zasięgnięciu opinii wśród 

zainteresowanych mieszkańców Klepacz i Turczyna poprzez odpowiedź na pytanie: „Czy 

jesteś za odłączeniem wsi Turczyn od sołectwa Klepacze i utworzeniem nowego sołectwa 

Turczyn w granicach administracyjnych wsi Turczyn". Po przeprowadzeniu konsultacji Rada 

zadecyduje o powstaniu nowego sołectwa Turczyn. 

 

Radny Grzegorz Gereluk wyraził opinię, że konsultacje są bezprzedmiotowe bo ich wynik jest 

przesądzony – chyba że udział w nich wezmą tylko mieszkańcy Turczyna. 

 

Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady odczytała projekt uchwały w 

sprawie przeprowadzenia konsultacji społecznych w sprawie odłączenia wsi Turczyn od 

sołectwa Klepacze i utworzenia nowego sołectwa Turczyn. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 12 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  1 głos, 

- wstrzymało się – 1 głos                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr IX/83/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 20) 

 

 

Ad. 7 – 

 

Sekretarz Gminy Choroszcz przedstawił propozycję zmiany uchwały w sprawie 

uchwalenia Regulaminu utrzymania czystości i porządku na terenie gminy Choroszcz. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski przypomniał na wstępie, ze uchwała i zmiany w Regulaminie 

były szczegółowo dyskutowane na Komisjach Rady. Projekty uchwał (w tym projekt uchwały 

w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania 

odpadów komunalnych od właścicieli zamieszkałych nieruchomości i zagospodarowania tych 

odpadów w zamian za uiszczoną opłatę) po dyskusji zostały zmienione o ustalenia przyjęte na 

Komisjach. Pewne rzeczy zostały doprecyzowane w uchwale w sprawie szczegółowego 

sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów komunalnych od 

właścicieli zamieszkałych nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów w zamian za 

uiszczoną opłatę, co przeniosło się na zapisy w Regulaminie. Wypracowano wspólnie 

wariant, że odpady komunalne zmieszane i zielone z zabudowy jednorodzinnej odbierane 

byłyby w okresie IV-X 2 razy w miesiącu. W międzyczasie bowiem zmieniła się ustawa o 

utrzymaniu czystości i porządku w gminach, która wymaga aby w mieście przynajmniej przez 

7 miesięcy w roku odbiór odbywał się 1 raz na 2 tygodnie – co postanowiono na komisjach 

zapewnić także na terenie gminy. 

Propozycja zapisu jest następująca: „1. Odpady komunalne odbierane są nie rzadziej niż:”. 

1) z zabudowy wielorodzinnej - zmieszane i zebrane selektywnie odpady komunalne – 1 raz 

w tygodniu, 

2) z nieruchomości zabudowanych budynkami jednorodzinnymi: 

a) w miesiącach kwiecień- październik 

- odpady zebrane w sposób selektywny z wyjątkiem odpadów zielonych – 1 raz w miesiącu, 

- zmieszane odpady komunalne i odpady zielone – 1 raz na dwa tygodnie, 

b) w miesiącach listopad- marzec 

- zmieszane i zebrane selektywnie odpady komunalne – 1 raz na miesiąc.” 

Oprócz tego w § 16  uchyla się ust. „9. Dopuszcza się sporadyczne spalanie na terenie 

nieruchomości zgromadzonych pozostałości roślinnych, o ile nie stanowi to zagrożenia ani 

uciążliwości dla mienia i okolicznych mieszkańców.” 

 

W dyskusji udział wzięli: 

 

Radny Ireneusz Jabłoński powtórzył swoją propozycję z Komisji dotyczącą dopuszczenia w 

uchwale zapisu ustawowego, aby na terenach wiejskich odbiór odpadów był jednorazowy i 

aby za to obowiązywała mniejsza opłata. Proponuje także zapisanie w protokole  głosowania 

imiennego przedmiotowych uchwał. 

 

Radny Piotr Dojlida przypomniał, że na wspólnym posiedzeniu Komisji radni przestrzegli 

Burmistrza przed decyzją przyjęcia zwiększonej częstotliwości wywozu odpadów z terenów 

wiejskich z uwagi na związaną z tym podwyżkę opłat za wywóz (nikt nie zagwarantuje że ich 
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nie będzie) bo już radni przyjęli podwyżkę ścieków o 12%. Przypomniał, że na terenie gminy 

były prowadzane w sołectwach konsultacje nt. częstotliwości wywozu i większość wsi 

wyraziła opinię o 1-krotnym wywozie nieczystości zmieszanych. W związku z tym proponuje 

by nie pytać ponownie o ich zdanie tylko uszanować głos sołectw, który wpłynął po I 

konsultacjach. 

 

Radna Wioletta Kowieska zgłosiła wniosek do przegłosowania: aby w Regulaminie zapisać 

dosłownie jak jest zapisane w ustawie czyli wywóz odpadów przez 7 miesięcy w roku 2 razy 

w miesiącu na terenie miasta i przez cały rok 1 raz w miesiącu na terenach wiejskich.  

 

Radna Barbara Walesiuk  zwróciła uwagę, że teren gminy jest zróżnicowany pod względem 

zabudowy i dużo mieszkańców, szczególnie w okresie letnim, ma problem z zalegającymi 

odpadami. Wieś Porosły opowiedziała się za zwiększeniem częstotliwości nawet jeśli 

wiązałoby się to z podwyżką cen. 

 

Radny Grzegorz Gereluk przyznał, że jest za kompromisem i ujednoliconym systemem na 

terenie gminy tj. przez 7 miesięcy miasto i wieś odpady zmieszane odbierane 2 razy w 

miesiącu. 

 

Radny Piotr Waczyński powtórzył swój wniosek z Komisji: wywóz z terenów wiejskich 

gminy w miesiącach VI-VIII 1 raz na 2 tygodnie.  

 

Sekretarz Mirosław Zalewski dodał informacyjnie, że głównym kosztem przy odpadach jest 

zagospodarowanie odpadów, a nie koszty transportu, które w omawianych przypadkach 

wzrosną, jego zdaniem, minimalnie. 

 

Radna Wioletta Kowieska doprecyzowała zapis w projekcie uchwały „nie rzadziej” co 

znaczy, że częściej można i być może za pół roku/rok zmienimy ten zapis, ale częstotliwość 

na pewno wpłynie na cenę wywozu.  

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że nie możemy zapisać jak w ustawie bo ustawodawca 

użył sformułowania, że na terenach wiejskich odbiór może być rzadszy np. w niektórych 

gminach przyjęty był 1 raz na kwartał. Zwrócił uwagę, że zapis „nie rzadziej niż” w 

Regulaminie jest zapisem ogólnym; w uchwale szczegółowej jest już zapis precyzyjny: jak i z 

jaką częstotliwością odbiór odpadów ma się odbywać.  

 

Radny Piotr Siemieniuk zaproponował podział gminy na sektory  wg deklaracji mieszkańców. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski przyznał, że taka możliwość jest, ale utrudni system, który jego 

zdaniem, powinien być jak najprostszy. 

 

Radny Tomasz Kraśnicki również jest za prostym systemem i nie różnicowaniem terenu 

gminy. Z uwagi na brak danych nie powinno być na tym etapie dyskusji o wzroście cen za 

wywóz. 

 

Radny Marian Kosakowski zauważył, że jeśli cena przy 2-krotnym wywozie miałaby być  

taka jak przy 1-krotnym wywozie  to mieszkańcom łatwiej byłoby podjąć decyzję o wyborze 

tego systemu. 
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Radny Piotr Siemieniuk zaproponował by gminę potraktować jako całość z jednakową 

stawką; jego zdaniem kompromis wypracowany na Komisji wspólnej jest najlepszym 

rozwiązaniem. 

 

Radna Beata Jeżerys jest zdecydowanie za nieróżnicowaniem gminy na miasto i wieś – 

wyraźnie widać po Komisji i rozmowach z mieszkańcami, że głosy są za każdym z 

rozwiązań. Biorąc pod uwagę, że koszty transportu stanowią tylko część systemu gospodarki 

odpadami – wzrosty cen byłyby niewielkie. Jest za jednakowym modelem wypracowanym na 

Komisji. 

 

Radna Wioletta Kowieska zgłosiła wniosek o przystąpienie do głosowania zgłoszonych 

wniosków. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski przypomniał, że w Statucie Gminy Choroszcz nie ma 

zdefiniowanego głosowania imiennego – w związku z tym proponuje przegłosowanie tego 

wniosku: 

- za głosowaniem imiennym – 11 głosów, 

- przeciw – 1 głos, 

- wstrzymało się – 2 głosy. 

 

 

Wniosek radnej Kowieskiej: w Regulaminie zapisać dosłownie jak jest zapisane w ustawie 

czyli wywóz odpadów przez 7 miesięcy w roku 2 razy w miesiącu na terenie miasta i przez 

cały rok 1 raz w miesiącu na terenach wiejskich.  

 

- za przyjęciem wniosku głosowali radni: Wioletta Kowieska i Piotr Dojlida – 2 głosy 

 

- przeciw przyjęciu wniosku głosowali radni: Beata Jeżerys, Ireneusz Jabłoński, Grzegorz 

Gereluk, Marian Kosakowski, Barbara Walesiuk, Jacek Dąbrowski i  Izabela Jeniec-Kardasz 

– 7 głosów, 

 

- wstrzymało się 5 radnych: Piotr Waczyński, Tomasz Kraśnicki, Jacek Jasiński, Piotr 

Siemieniuk i Andrzej Kościuczyk. 

 

Większością głosów wniosek został odrzucony. 

 

Wniosek radnego Piotra Waczyńskiego: wywóz z terenów wiejskich gminy w miesiącach VI-

VIII 1 raz na 2 tygodnie.  

 

- za przyjęciem wniosku głosowali radni: Piotr Waczyński i Grzegorz Gereluk – 2 głosy, 

 

- przeciw przyjęciu wniosku głosowali radni: Beata Jeżerys, Tomasz Kraśnicki, Jacek 

Jasiński, Marian Kosakowski, Barbara Walesiuk,  Izabela Jeniec-Kardasz – 6 głosów, 

 

- wstrzymało się 6 radnych:  Piotr Siemieniuk, Andrzej Kościuczyk. Jacek Dąbrowski, 

Ireneusz Jabłoński, Piotr Dojlida, Wioletta Kowieska. 

 

Większością głosów wniosek został odrzucony. 
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Wobec braku innych głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Regulaminu utrzymania 

czystości i porządku na terenie gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów (radni: Beata Jeżerys, Tomasz Kraśnicki, Jacek Jasiński, 

Marian Kosakowski, Barbara Walesiuk,  Izabela Jeniec-Kardasz, Piotr Siemieniuk, Andrzej 

Kościuczyk. Jacek Dąbrowski, Piotr Waczyński i Grzegorz Gereluk) 

 

- przeciw przyjęciu uchwały –  3 głosy (radni: Piotr Dojlida, Wioletta Kowieska, Ireneusz 

Jabłoński)  

 

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 
    

(uchwała Nr IX/84/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 21) 

 

 

Ad. 8 – 
 

Głos zabrał Sekretarz Gminy, który przedstawił projekt uchwały w sprawie 

szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie odbierania odpadów 

komunalnych od właścicieli zamieszkałych nieruchomości i zagospodarowania tych odpadów 

w zamian za uiszczoną opłatę. 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w przedmiotowej uchwale proponuje się 

wprowadzenie następującego zapisu zgodnego z zapisem przyjętych przed chwila zmian w 

Regulaminie: 

„W zamian za uiszczoną opłatę odpady komunalne odbierane są od właścicieli z 

nieruchomości zamieszkałych z następującą częstotliwością: 

1) z nieruchomości zabudowanych budynkami jednorodzinnymi: 

a) w miesiącach kwiecień- październik 

- odpady zebrane w sposób selektywny z wyjątkiem odpadów zielonych – 1 raz w miesiącu, 

- zmieszane odpady komunalne i odpady zielone – 1 raz na dwa tygodnie, 

- odpady wielkogabarytowe – 2 razy w roku; 

b) w miesiącach listopad- marzec 

- zmieszane i zebrane selektywnie odpady komunalne – 1 raz na miesiąc, 

- odpady wielkogabarytowe – 2 razy w roku;” 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała 

projekt uchwały w sprawie szczegółowego sposobu i zakresu świadczenia usług w zakresie 

odbierania odpadów komunalnych od właścicieli zamieszkałych nieruchomości i 

zagospodarowania tych odpadów w zamian za uiszczoną opłatę. 
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W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 11 głosów (radni: Beata Jeżerys, Tomasz Kraśnicki, Jacek Jasiński, 

Marian Kosakowski, Barbara Walesiuk,  Izabela Jeniec-Kardasz, Piotr Siemieniuk, Andrzej 

Kościuczyk. Jacek Dąbrowski, Piotr Waczyński i Grzegorz Gereluk) 

 

- przeciw przyjęciu uchwały –  1 głos (radna Wioletta Kowieska)  

 

- wstrzymało się – 2 głosy (radni: Piotr Dojlida, Ireneusz Jabłoński)                               

  Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 
 

     

(uchwała Nr IX/85/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 22) 
  

 

Wnioski zgłoszone do Radnych Powiatu Białostockiego: 

 

Róża Urban sołtys wsi Zaczerlany poprosiła o wykoszenie krzaków i poprawienie stanu 

poboczy (wyrównanie) na drogach powiatowych, a szczególnie na drodze Sz. Kruszewska (w 

stronę Łap) przez Zaczerlany. 

 

Adam Radłowski sołtys wsi Kruszewo poprosił o nawiezienie kruszywa, wyrównanie i 

zdjęcie poboczy drogi Sz. Kruszewska – Kruszewo (przy świetlicy wiejskiej). 

 

Radny Piotr Waczyński poprosił o wycięcie krzaków przy ul. Kościukowskiej z uwagi na 

bezpieczeństwo kursującego autobusu szkolnego. 

 

Radny Piotr Siemieniuk przypomniał o zgłaszanych wielokrotnie drogach do wykonania: 

Czaplino – Niewodnica, Barszczewo – Gajowniki, Czaplino – Mińce – Trypucie, Barszczewo 

– Ogrodniki leżących w obrębie jego obwodu wyborczego. Zostały przeznaczone środki na 

wykonanie dokumentacji Czaplino – Niewodnica, ale jego zdaniem brak jest starań radnych 

powiatowych o budowę, a nawet o równanie tych dróg. Przypomniał, że od pewnego czasu 

starają się z radną Jeżerys o uruchomienie drugiej linii komunikacji Sz. Kruszewską przez 

Barszczewo do Choroszczy, która obsłuży także mieszkańców wielu przyległych 

miejscowości – w tym działaniu również stwierdza brak wsparcia ze strony radnych 

powiatowych.  

 

Radny Ireneusz Jabłoński ze względu na ograniczone środki finansowe na utrzymanie dróg 

powiatowych  zaproponował rozważenie pomysłu wynajęcia danego odcinka drogi dla firmy 

zewnętrznej do wykonania.   

 

 

Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys ogłosiła przerwę w obradach:  

14.32 – 14.52 

 
 

Ad. 9 – 

 

Głos zabrał Dyrektor Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy, 

który przedstawił projekt uchwały w sprawie przystąpienia M-G CK i S w Choroszczy do 
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Stowarzyszenia NAREW – Narwiańska Akcja Rozwoju Ekonomicznego Wsi z siedzibą w 

Turośni Kościelnej. 

 

Przemysław Waczyński wyjaśnił, że proponuje się przystąpienie przez Miejsko - Gminne 

Centrum Kultury i Sportu w Choroszczy do Lokalnej Grupy Działania Stowarzyszenie 

N.A.R.E.W. – Narwiańska Akcja Rozwoju Ekonomicznego Wsi jako członka 

zwyczajnego Stowarzyszenia N.A.R.E.W. – Narwiańska Akcja Rozwoju Ekonomicznego Wsi 

w okresie realizacji Lokalnej Strategii Rozwoju. Dzięki członkostwu w LGD NAREW, 

Centrum będzie miało wpływ na kształt funduszy, w tym będzie mogło występować o 

dofinansowanie własnych projektów. 

 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys  

odczytała projekt uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany miejscowego planu 

zagospodarowania przestrzennego gminy Choroszcz. 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

 

(uchwała Nr IX/86/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 23) 

 

Ad. 10 – 

 

Sekretarz Gminy przedstawił radnym temat utworzenia odrębnych obwodów głosowania 

w związku z wyborami do Sejmu RP i Senatu RP zarządzonymi na dzień 25 października 

2015 r.. 

 

Sekretarz Mirosław Zalewski wyjaśnił, że w związku z ogłoszonym terminem wyborów do 

Sejmu RP i Senatu RP, tworzy się następujące odrębne obwody głosowania, ustala ich granice 

oraz siedziby obwodowych komisji wyborczych: 

10. Dom Pomocy Społecznej w Choroszczy, 

11. Samodzielny Publiczny Psychiatryczny Zakład Opieki Zdrowotnej w Choroszczy.  
 

 

Wobec braku głosów w dyskusji, Przewodnicząca Rady Beata Jeżerys odczytała projekt 

uchwały w sprawie utworzenia odrębnych obwodów głosowania w związku z planowanym 

referendum ogólnokrajowym. 

 

 

W wyniku głosowania: 

- za przyjęciem uchwały – 14 głosów, 

- przeciw przyjęciu uchwały –  0 głosów  

- wstrzymało się – 0 głosów                                Rada przyjęła przedmiotową uchwałę. 

 

(uchwała Nr IX/87/2015 stanowi załącznik do protokołu, strona 24) 
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Ad. 11 – 

 

 Przewodnicząca Rady poprosiła o przyjęcie w drodze głosowania protokołu  

z poprzedniej -  VIII -   Sesji Rady Miejskiej. 

 

Protokół został przyjęty 14 głosami za. 

 

Ad. 12 – 

 

 W okresie międzysesyjnym Burmistrz Gminy Choroszcz uczestniczył w szeregu 

spotkań związanych z rozwojem i zarządzaniem Gminą i Miastem Choroszcz, w tym: 
I. W zakresie spraw komunalnych oraz związanych z drogami gminnymi: 

 w zakresie spraw komunalnych:  

- udział w indywidualnych spotkaniach z sołtysami sołectw w gminie Choroszcz  

i przewodniczącymi osiedli w mieście Choroszcz; 

- podpisano Porozumienie w sprawie powierzenia Instytucji Terytorialnych zadań dotyczących realizacji ZIT; 

- udział w spotkaniach indywidualnych z mieszkańcami ws. kanalizacji sanitarnej  

p. w Klepaczach); 

- udział w spotkania indywidualnych z mieszkańcami oraz przedstawicielami przedsiębiorstw  

z terenu gminy Choroszcz ws. wody; 

- spotkanie z mieszkańcami gminy w zakresie komunikacji linii 103; 

- spotkanie z mieszkańcami ul. Gen. Berlinga ws. zmiany nazwy ulicy (nazwa pozostaje niezmieniona); 

- udział w spotkaniach z przedstawicielami GDDKiA w spr. rozliczenia oświetlenia dróg; 

 w zakresie spraw związanych z infrastrukturą drogową:  

- udział w spotkaniu z mieszkańcami miejscowości Krupnik, Klepacz, Choroszczy i Jeronik dot. drogi Krupniki-

Klepacze oraz Choroszcz-Jeroniki oraz z wykonawcami dokumentacji drogowej; 

- udział w spotkaniu z przedstawicielami kluczowych instytucji państwa i miasta oraz przedstawicieli 

przedsiębiorców ws. węzła drogowego w Porosłach;  

- udział w spotkaniu z Prezydentem Miasta Białegostoku w Urzędzie Miejskim w Białymstoku  

ws. ścieżki rowerowej w gminie Choroszcz; 

- udział w spotkaniach indywidualnych z mieszkańcami gminy w sprawie remontów dróg, poprawy oświetlenia;  

- udział w spotkaniach indywidualnych z mieszkańcami gminy w sprawie Miejscowego Planu 

Zagospodarowania Przestrzennego;  

- udział w indywidualnych spotkaniach z mieszkańcami gminy Choroszcz, jak również  

z przedstawicielami Podlaskiej Izby Rolniczej, związanych z odszkodowaniami za szkody spowodowane przez 

dziki. 

III. W zakresie spraw związanych z ochroną zdrowia i pomocą społeczną: 

- udział w XXII rocznicy powstania Klubu „Wolność”; 

- zapewniano pogorzelcom z Konował mieszkanie zastępcze, zajęliśmy się koordynacją działań pomocowych w 

tym zakresie. 

IV. W zakresie spraw dotyczących oświaty, kultury i sportu: 

 w zakresie oświaty:  

- przeprowadzono liczne indywidualne spotkania z dyrektorami szkół, zespołu szkół, przedszkoli – zarówno po 

zakończeniu roku szkolnego, jak również podczas jego rozpoczęcia; 

- przeprowadzono liczne spotkania z rodzicami, Radami Rodziców – dot. edukacji dzieci  

w szkołach w gminie Choroszcz; 

- przeprowadzono remonty szkół w Choroszczy w okresie wakacyjnym – w celu odpowiedniego przygotowania 

placówek oświatowych do kolejnego roku szkolnego 2015/16; 

- udział w szeregu uroczystości szkolnych – zakończeniach roku szkolnego – w czerwcu 2015, oraz rozpoczęcia 

roku szkolnego – we wrześniu b.r.;  

 w zakresie sportu:  

- udział w spotkaniach z organizacjami sportowymi działającymi w gminie; 
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 w zakresie kultury:  

- udział w spotkaniach z dyrekcją i pracownikami Miejsko-Gminnego Centrum Kultury i Sportu  

w Choroszczy – w zakresie współpracy dotyczącej polityki kulturalnej miasta i gminy Choroszcz; 

V. Ponadto Burmistrz Choroszczy: 

- udział w spotkaniu z prof. Jerzym Uścinowiczem ws. rewitalizacji Rynku 11 Listopada  

w Choroszczy; 

- podpisano umowę dot. opracowania zintegrowanej Strategii Rozwoju Gminy Choroszcz na lata 2015-2025 

oraz Strategii Rewitalizacji Gminy Choroszcz na lata 2015-2025; 

- udział w spotkaniu w Urzędzie Marszałkowskim ws. planów dofinansowania, wielkości środków 

przeznaczanych na inwestycje w ramach Regionalnego Programu Operacyjnego; 

- udział w Zebraniach Członków Stowarzyszenia BOF;  

- udział w spotkaniach Stowarzyszenia Gmin Górnej Narwi; 

- udział w spotkaniach LGD „Narew” (w Turośni, w Supraślu); 

- udział w spotkaniu autorskim promującym książkę ,,Wspomnienia wojenne”, wydanej przez M-GCKiS;  

- współorganizacja XXXIV Jarmarku Dominikańskiego przy Muzeum Wnętrz Pałacowych (09.08.2015); 

- udział w uroczystościach 90-lecia OSP w Rogówku (23.08.2015);  

- udział w uroczystościach związanych ze Świętem Wojska Polskiego i uczczeniem pamięci poległych, w dn. 

15.08.2015 – pod tzw. Szubienicą i 16.08.2015 – przy pomniku w Złotorii;  

- udział w 76. rocznicy wybuchu II Wojny Światowej przy pomniku przy M-GCKiS w Choroszczy; 

- współorganizacja z Powiatowym Urzędem Pracy „Targów Pracy” (Trypucie, 25.09.2015) – zapewnienie 

bezpłatnego dojazdu;  

- udział w Święcie Dziękczynienia w Gminie Choroszcz (30.08.2015). 

 

 
 

Ad. 13 – 

 

Przewodnicząca Rady Miejskiej w Choroszczy Beata Jeżerys przedstawiła informację 

o swoich działaniach w okresie międzysesyjnym. 

     (informacja w załączeniu) 

 

 

Ad. 14 – 

 

Interpelacje i wnioski zgłosili: 

 

Radna Barbara Walesiuk oddała głos Kazimierzowi Zajkowskiemu sołtysowi wsi Porosły, 

który zapytał Burmistrza o dalszy etap kanalizacji i drogi w Porosłach. Zwrócił także uwagę 

na odkrytą studzienkę rewizyjną przy firmie TRADIS na drodze gminnej (równoległej do S8), 

przy wjeździe na stację paliw. 

 

Radna Wioletta Kowieska poruszyła temat utwardzenia przedłużenia ul. Granicznej w 

Klepaczach (odcinek między zakrętami w Klepaczach) – otrzymała informację, że będzie 

ogłoszony przetarg na nawierzchnię bitumiczną, ale nic się tam nie dzieje. 

 

Radny Piotr Waczyński zgłosił następujące sprawy:  

1) utwardzić (niekoniecznie asfaltem) drogę na ul. Zastawie II i Zastawie III; 

2) wykonać oświetlenie ulic: Lisiej i Sarniej oraz uzupełnić oświetlenie na ul. Zastawie II 

i Zastawie III oraz ul. Kościukowskiej, na której są już słupy, 

3) na końcu ul. Branickiego, od ul. Ogrodowej do skrzyżowania z ul. Kolonia Gaj 

należy, jego zdaniem, postawić znak ograniczenia prędkości do 30 km/godz., 
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4) zaapelował o zainstalowanie monitoringu na Rynku 11-go Listopada z uwagi na 

bezpieczeństwo mieszkańców ponieważ interwencje Policji są nieskuteczne w 

stosunku do grupy pijącej alkohol; 

 

 

Radny Marian Kosakowski zwrócił uwagę, że w Izbiszczach nie pali się co 3  lampa – prośba 

o sprawdzenie. 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zgłosił następujące sprawy: 

1) prośbę o spowodowanie interwencji ze strony Marszałka Województwa w sprawie 

zlikwidowania przez PKS połączenia z Tykocinem przez Złotorię; 

2) prośbę o zainteresowanie się terenem byłego kółka rolniczego w Złotorii: ze względu 

na zagrożenie katastrofą budowlaną inspektor budowlany robił zdjęcia, ale nic się 

dalej nie dzieje;  należy także sprawdzić co jest magazynowane w jednym z budynków 

na wspomnianym terenie; 

3) dopuścić by każdy mieszkaniec mający nieruchomości przy drogach gminnych mógł 

taki odcinek drogi odkrzaczyć; ewentualnie gmina mogłaby rozważyć możliwość 

zlecania tej czynności w przetargu dla firmy zewnętrznej; 

 

Radny Tomasz Kraśnicki zwrócił uwagę na pochylone znaki drogowe na terenie miasta oraz 

pobitą szybę na przystanku przy Pl. Brodowicza. Jego zdaniem należy tu zamontować 

monitoring. Zwrócił także uwagę na zniszczony postument krzyża na wspomnianym Placu 

(odpadły kafelki) – prośba o interwencję. 

W imieniu mieszkańców poprosił o ustawienie znaku ograniczenia prędkości na ul. 

Żółtkowskiej (na wysokości ogródków działkowych). 

 

Radny Andrzej Kościuczyk poprosił by jeden kurs PKS z Paniek o godz. 6.30 był 

bezpośrednio do Białegostoku, aby młodzież dojeżdżająca do szkół nie musiała się przesiadać 

na 103. 

 

Burmistrz Robert Wardziński odpowiadając na zgłoszone problemy wyjaśnił, że: 

1) jeśli studzienka w Porosłach jest w drodze gminnej to zajmiemy się tym problemem; 

2) chcemy sprawdzić na terenie całej gminy w jaki sposób poprowadzono kanalizację 

ponieważ Spółka robi kompleksową dokumentację na całą gminę, łącznie z 

dostosowaniem przekrojów rur; rozważamy różne pomysły i technologie do 

zastosowania na drogę Zastawie II; 

3) jeśli chodzi o oświetlenie – nie zrobimy wszystkich ulic z uwagi na koszty, omówimy 

i wybierzemy do wykonania oświetlenie w miejscach najbardziej niebezpiecznych, do 

uzupełnienia w I-wszej kolejności; 

4) ograniczenie prędkości na ul. Branickiego jest do rozważenia pod względem 

prawnym, należy brać tu pod uwagę także zmianę organizacji ruchu i koszty z tym 

związane; 

5) uwagi odnośnie problemów z lampami należy zgłaszać bezpośrednio; uwaga celna, do 

sprawdzenia; 

6) sprawa zdjęcia kursów PKS do Tykocina – do wyjaśnienia; 

7) krzyż na pl. Brodowicza – wymiana płytek została już zlecona, będą one wykonane z 

kamienia polnego; 

8) odnośnie aktów wandalizmu na terenie naszej gminy – będzie dążył by w najbliższym 

budżecie znalazły się środki na monitoring na terenie całego miasta; 
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9) komunikacja PKS do Białegostoku – nie można wypuścić takiego kursu poza teren 

gminy bo nie jest to zadanie gminy, więc zostaje tylko dopasowanie kursu do kursów 

103; 

 

Radny Piotr Siemieniuk ponownie prosi o postawienie znaku ograniczenia prędkości na 

skrzyżowaniu (z obu stron) Sz. Kruszewskiej z betonówką. Pojawił się taki znak na 

wspomnianym skrzyżowaniu od Sz. Kruszewskiej w stronę SKR ze znakiem „uwaga piesi”, 

ale jego zdaniem, jest on w tym miejscu zbędny w związku z tym poprosił o interwencję.  

 

Radny Antoni Bogdan zaproponował aby gmina skontaktowała się z Policją i Powiatem 

odnośnie zlikwidowania progów na tzw. betonówce na odcinku SKR – Sz. Kruszewska. 

Przypomniał także o obietnicy Burmistrza odnośnie poprawienia studzienek na ul. Powstania 

Styczniowego (na wysokości budynku Poczty). 

 

Radny Ireneusz Jabłoński zgłosił potrzebę zwiększenia częstotliwości opróżniania 

pojemników na przystankach. Dodał także uwagę, że inwestycje z funduszu sołeckiego 

powinny być wcześniej rozpoczynane przed sezonem zimowym. 

 

Radny Antoni Bogdan i Marian Kosakowski poprosili o opróżnianie dużych pojemników 

śmieciowych przy cmentarzach ze zwróceniem uwagi służbom o zabieranie wszystkich 

odpadów. 

 

Radna Izabela Jeniec – Kardasz przypomniała, że w zasobach Spółdzielni Mieszkaniowej 

(przyp. jako użytkowanie wieczyste) znajdują się drogi będące własnością gminy – prośba o 

przyspieszenie – wznowienie procesu przekazania tych dróg. 

 

 

Ad. 15 – 

 

Zapytań i wolnych wniosków nie odnotowano. 

 

 

Ad. 16 – 

 

Wobec wyczerpania porządku obrad Sesji, Przewodnicząca Rady p. Beata Jeżerys 

ogłosiła zakończenie obrad IX Sesji Rady Miejskiej w Choroszczy. 
   Na tym protokół zakończono. 

 

Protokołowała : 

Ewa Łukaszewicz    Przewodniczący Rady Miejskiej 

w Choroszczy 

 

     mgr Beata Marlena Jeżerys 

 
 


